
Srdcovku získal Ivan Hoch pro 
václavovické myslivce podruhé 
a s největší pravděpodobností 
i naposledy. Letos je mu totiž třia-
šedesát a chystá se do zaslouže-
ného důchodu. V revíru OKD začal 

pracovat po absolvování studia 
ložiskové geologie na Hornicko-
geologické fakultě VŠB v Ostravě. 
Dvanáct roků dělal geologa na teh-
dejším Dole ČSA, pětadvacet let 
působí v Green Gasu DPB Paskov.

SRDCAŘEM PODRUHÉ A SNAD I NAPOSLEDY

Největší nabídku ojetých vozů na severní
a střední Moravě najdete v AAA AUTO
Na severní Moravě najdete v pobočkách AAA AUTO 
Ostrava a AAA AUTO Opava dohromady téměř 
tisíc ojetých vozů, což je největší nabídka v regionu. 
„Dalších šest tisíc aut z ostatních poboček je k dispozici 
na internetu, jakýkoliv z nich rádi přivezeme do Opavy 
nebo do Ostravy, podle toho, jak to bude zákazníkovi 
více vyhovovat,“ uvedla generální ředitelka AAA AUTO 
Karolína Topolová.

Oproti nákupu v „polních“ ba-
zarech, od dovozců nebo sou-
kromníků AAA AUTO posky-
tuje garance na právní původ 
vozu a kontrolu skutečně naje-
tých kilometrů, které snižují ri-
zika spojená s nákupem ojeté-
ho vozu na minimum. „Na vý-
kupu běžně odmítáme kolem 
65 % vozů, které jsou nám na-
bízeny. Většinou je to kvůli sto-
čeným tachometrům. V posled-
ní době pozorujeme zvýšený ná-
růst počtu stočených vozů, dová-
žených ze zemí EU,“ zdůraznila 
Topolová. „Od začátku roku jsme 
tak museli na výkupu odmít-
nout již přes třicet tisíc vozů. 

Problém manipulace s tachomet-
ry se týká zejména vozů dováže-
ných ze zahraničí, kterých každý 
měsíc na našich silnicích přibývá 
12000,“ dodala.

Společnost garantuje zákazní-
kům vrácení všech peněz, které 
za vůz zaplatili, pro případ, že by 
se přece jen skutečný stav naje-
tých kilometrů ověřit nepovedlo, 
a navíc pojištění mechanických 
a elektrických závad na dva roky. 
U každého vozu AAA AUTO ově-
řuje také pravost VIN kódu, sku-
tečný rok výroby, a zda vůz není 
v exekuci nebo s ním nebyl spá-
chán podvod při machinacích 
s DPH.

V „áčkách“ také pracují na ne-
ustálém zlepšování podmínek 
pro poskytování úvěrových pro-
duktů. Dobrou zprávou je, že 
v posledním půlroce dramatic-
ky klesly poplatky, které jsou 
s poskytováním úvěrů účtová-
ny splátkovými společnostmi. 
Díky tomu lze získat minimál-
ně od tří poskytovatelů úvěr do-
konce s nulovým poplatkem. 
Navíc se podařilo získat do zpro-
středkovatelského portfolia AAA 
AUTO i půjčku na auto s nulo-
vým navýšením, takže vůz zá-
kazník nepřeplatí ani o korunu, 
přičemž délka splácení je volitel-
ná od 12ti do 96ti měsíců.

„Dlouhodobě se snažíme pro 
naše klienty získávat co nejlep-
ší podmínky, abychom moh-
li prodávat naše vozy za nejvý-
hodnějších podmínek na trhu. 
Zákazníci si mohou vybrat z na-
bídek pěti společností, pro které 
úvěry zprostředkováváme,“ řek-
la Topolová. Příjemným zpestře-
ním je také možnost dostat při 
koupi vozu na úvěr na ruku až 
30 000 Kč, které můžete využít 
třeba na dovolenou.

NADACE    OKD
ZPRÁVY Z NEZISKOVÝCH ORGANIZACÍ, KTERÝM POMÁHÁ OKD A JEJÍ NADACE PŘI PÉČI O NEMOCNÉ LIDI, SENIORY, DĚTI I ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ

Kvočna dělá mámu bažantům
Nadace OKD fi guruje
v zajímavém projektu
zvířecí adopce mláďat

VÁCLAVOVICE – Už hodně dávno 
přišli nimrodi na to, že nejlepším 
způsobem, jak dostat do volné pří-
rody životaschopné malé bažanty, 
je nechat je doslova vypiplat slepi-
čí kvočně. Na dvorcích domů my-
slivců z Václavovic tak schováva-
jí tyto náhradní mámy pod kříd-
ly 220 vylíhnutých kuřátek. Jedna 
z nich kvoká i u předsedy sdruže-
ní Ivana Hocha, jenž celému pro-
jektu zařídil podporu z minigran-
tu Srdcovka.

„Sehnat kvočny je paradoxně 
těžší než zajistit bažantí kuřátka. 
Ty nakupujeme den po jejich vy-
líhnutí v bažantnici v Albertovci. 
Správnou slepici ale musíme vy-
brat pečlivě, aby kvokala, čepý-
řila se a pevně seděla na vejcích. 
Přivezená jednodenní kuřátka jí 
pak dáváme postupně pod křídla. 
Jedna kvočna vychovává dvacet až 
dvaadvacet kuřat a chrání je jako 
svá vlastní. Na cizího člověka, 
kočku, kunu nebo káně hned pů-
sobí nevraživě, a ta malá se od ní 
učí, jak přežít a správně na pod-
nět reagovat. V zásadě se zde jed-
ná o jediné – přežít ve volné příro-
dě!“ popisoval Hoch.

Kuřata z bažantnic to neučí 
nikdo a jejich „životnost“ také 
podle toho vypadá. Václavovičtí 
nimrodi (s upozorněním, že ne-
jde o mysliveckou latinu) při-
dali k dobru případ, kdy káně 
v bažantnici ulovila bažantí-
ka a zbývající, místo aby prch-
li do bezpečí, shrnuli se okolo. 
„Ani kočce, kuně nebo lišce ne-
vysvětlíte, že to jsou vaše kuřa-

ta, která chcete vypustit do pří-
rody. Hlad je hlad,“ podotkl 
myslivec.

Ale ve voliéře na dvoře se 
malí bažantíci učí rozpo-
znávat nebezpečí, rea-
govat na povětrnost-
ní podmínky, a pak 
se schovat kvočně 
pod křídla. Náhradní 
máma s nimi bude 
rovněž později v lese, 
kam myslivci voliéry 
přestěhují a umožní ku-
řatům vycházet ven i dovnitř. 
„Největším problémem jsou pre-
dátoři, proto instalujeme oko-
lo voliéry dva okruhy pachových 
ohradníků.“ uvedl Hoch.

Na omylu pak je podle něj ten, 
kdo se domnívá, že si nimro-
di tímto způsobem pěstují pou-

ze živé cíle pro budoucí 
lovecké sezony. „Loví 

se výhradně kohou-
ti, a to v omeze-
né míře tak, aby 
i oni zůstali v pří-
rodě pro jarní tok 
a hnízdění,“ upo-

zornil Hoch s tím, 
že bažantíky nechá-

vají kvočnám vychová-
vat léta. Ze zkušeností vědí, 

že až osmdesát procent přeživších 
bažantích slepic se do roka objeví 
s vlastními kuřátky! Radek Lukša
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AAA AUTO v Ostravě, ulice Místecká.
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HŘIŠTĚ NA PŘÁNÍ UŽIVATELŮ,
VYHRÁLO TÉMA VRAKU LODI
KARVINÁ – Žáci prvních tříd 
ZŠ Mendelova měli jako budoucí 
uživatelé důležité slovo při vybírání 
tematického zaměření nového 
hřiště, které začne město Karviná 
budovat za přispění „sídlištního“ 
programu Nadace OKD počátkem 
září. Děti si spolu s rodiči a dalšími 
obyvateli sídliště v Hranicích přály 
jako ústřední motiv vrak ztroskotané 
lodi… a bude jim vyhověno!

„Architekti navrhli pro hřiště 
v parčíku mezi ulicemi Einsteinovou 
a Slovenskou tři varianty – kromě 
vítězného vraku lodi to byly tři věže 
a dopravní minihřiště. Podle poža-
davků veřejnosti jsme do fi nálního 
návrhu zapracovali také lavičky, 
houpačky a zeleň v podobě stromů,“ 
řekla mluvčí karvinské radnice 
Šárka Swiderová s tím, že do stavby 
se zapojí i obyvatelé paneláků. uzi

SWEETSEN FEST OPĚT POMOHL
FRÝDEK-MÍSTEK – Charita F-M 
– 25 597 korun, ADRA – 17 958 
korun, Podané ruce – 13 053 
korun, Opora dětem – 10 738 ko-
run. Tolik vynesly na jedenáctém 
ročníku Sweetsen festu sbírky pro 
jednotlivé partnerské neziskové 
organizace. Spolu s výtěžkem 
z umělecké benefice v místeckém 
„křížovém podchodu“ tak dob-
ročinná, Nadací OKD podpořená 
akce letos vydělala bezmála 
sedmašedesát tisíc!

„Festival se letos rozrostl 
na čtyři dny a představil na dvě 
stovky hudebníků, taneč-
níků, ale i literátů a filmařů 
spjatých s Frýdkem-Místkem. 
Podle ohlasů jsme opět lidi 

nezklamali, náš festival patří 
jednoznačně k nejoblíbenějším 
v Moravskoslezském kraji,“ řekl 
Petr Korč za pořádající sdružení 
Pod Svícnem. To už pravidelně 
podporuje Nadace – díky grantu 
tak na Sweetsen festu účinkují 
„umělci pro potřebné“.

„Když spočítáme výtěžky ze 
všech jedenácti ročníků, dosta-
neme se hodně přes čtyři sta tisíc 
korun, které šly na dobrou věc,“ 
konstatoval Korč s tím, že tradice 
bude ve Frýdku-Místku pokračo-
vat. Na příští rok plánují organizá-
toři festivalu jeho další rozšiřování 
– vzniknout má speciální scéna 
pro dětské soubory či interprety.
 uzi

Dětský „plácek“ na přání vznikne na místě jednoho ze starších hřišť v Hranicích.
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Kvočna sídlí se svými adoptivními bažantími kuřátky zatím na zahradě u domu.

Předseda václavovických myslivců Ivan Hoch s párem několikadenních bažantů.
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Tolik bažantích kuřátek (plus krmivo) letos pořídili myslivci z Václavovic díky Srdcovce.


